
 
PROTOKÓŁ NR XVII.2016 

z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 
która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu Miejskiego w 

Tłuszczu w dniu 20 grudnia 2016 roku.  
 

Początek  godz. 14.05 

Zakończenie  godz. 15.20 
 

W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 15 
radnych, co stanowi 100%  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokołu. 
 
Ad1. Otwarcia XVII Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad.  
 
Burmistrz Paweł Bednarczyk zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały: 
 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXX.379.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu 
w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Tłuszcz 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie. 
 
Ad2. Protokół  z XVI Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad3. Burmistrz Paweł Bednarczyk przedstawił sprawozdanie z działalności 
Burmistrza w okresie międzysesyjnym od 30 listopada 2016 roku do 20 
grudnia 2016 roku, załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  
 
W imieniu Radnej Powiatu Wołomińskiego Pani Magdaleny Suchenek, która 
nie mogła uczestniczyć w Sesji, odczytał życzenia świąteczne.  
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Ad4. Rozpatrzenie projektów uchwał. 
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2016 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Mirosław Sobczak zgłosił wniosek w sprawie zwiększenia środków w 
dziale 921 rozdział 92109 §6050 nazwa zadania „Budowa Wiejskiego Domu 
Kultury w Miąsem” o kwotę 764,50 zł na zakup automatu do bramy 
garażowej. Środki na przeniesienie pochodzą z rezerwy ogólnej gminy. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.248.2016  w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2016 wraz ze 
zmianami, załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
  

b) w sprawie zmiany Uchwały nr IX.127.2015 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 17 grudnia 2015 roku w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2016 – 2030 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.249.2016  w 
sprawie zmiany Uchwały nr IX.127.2015 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
17 grudnia 2015 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Tłuszcz na lata 2016 – 2030, załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

c) Uchwała Budżetowa Gminy Tłuszcz na rok 2017 
 
Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr Wa.344.2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 
listopada 2016r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Tłuszcz na 2017 rok oraz opinii o 
możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Tłuszcz na 
2017 rok.  
RIO w Warszawie pozytywnie z uwagą zawartą w uzasadnieniu opiniuje 
przedłożony przez Burmistrza Tłuszcza projekt uchwały budżetowej Gminy 
Tłuszcz na rok 2017 oraz możliwość sfinansowania zaplanowanego deficytu.  
Załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Radna Katarzyna Sadurska wniosła o zmniejszenie o kwotę 10 000 zł w dział 
600 rozdział 60016 §6050 zadanie „Budowa chodnika w m. Mokra Wieś oraz 
zwiększenie wydatków o kwotę 20 000 zł w dziale 010 rozdział 01010 §6050 
na zadanie „Budowa sieci wodociągowej w m. Zalesie”.  
 
Radny Bogdan Jusiński spytał, czy przesunięcia środków są dokonywane w 
ramach puli 150 tys. zł w ramach środków przysługujących na dany okręg 
wyborczy. 
Radna Katarzyna Sadurska wytłumaczyła, że rok temu pożyczyła 10 tys. zł 
radnemu Stanisławowi Kielakowi, gdyż w ich okręgach wyborczych był 
wykonywany wodociąg w ramach tego samego projektu, a teraz kwota 
przechodzi na wykonanie wodociągu w miejscowości Zalesie.  
 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.250.2016 w 
sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2017, załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 

d) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 
2017-2030 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gajcy odczytał Uchwałę Nr Wa.343.2016 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 
29 listopada 2016r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza 
Tłuszcza projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Tłuszcz na lata 2017-2030. 
RIO pozytywnie z uwagą zawartą w uzasadnieniu opiniuje przedłożony przez 
Burmistrza Tłuszcza projekt uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Tłuszcz na lata 2017-2030.  
Załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.251.2016 w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2017-2030, 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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e) w sprawie zaciągnięcia w 2017 roku długoterminowego kredytu 
bankowego 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.252.2016  w 
sprawie zaciągnięcia w 2017 roku długoterminowego kredytu bankowego, 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu 
na realizację zadania publicznego  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.       

 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła  Uchwałę  Nr XVII.253.2016 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na 
realizację zadania publicznego, załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Wołomińskiemu 
na realizację zadania publicznego 
 

Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.254.2016 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Wołomińskiemu na 
realizację zadania publicznego, załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

h) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Tłuszcz przez inny 
niż jednostka samorządu terytorialnego organ, oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści ich pobrania i wykorzystywania 

 
Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.255.2016 w 
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i 
niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 
terenie Gminy Tłuszcz przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego 
organ, oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania, załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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i) w sprawie nabycia działek gruntu położonych w obrębie 0018,Rysie, 
gmina Tłuszcz, z przeznaczeniem na cele rekreacyjno-sportowe  
 

Zastępca Burmistrza Waldemar Banaszek wytłumaczył, że jest to plac przy 
drodze wojewódzkiej, na której zostanie utworzony plac zabaw.  
Radny Tadeusz Groszek spytał, za ile zostanie kupiona działka. 
Zastępca Burmistrza Waldemar Banaszek odpowiedział, że za 15zł/1m2.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XVII.256.2016 w 
sprawie nabycia działek gruntu położonych w obrębie 0018,Rysie, gmina 
Tłuszcz, z przeznaczeniem na cele rekreacyjno-sportowe, załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu.   
 

j)  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Tłuszczu na 2017 rok  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Sobczak odczytał plan pracy 
oraz kontroli Komisji w roku 2017.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.257.2016 w 
sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Tłuszczu na 2017 rok, załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

k) w sprawie zmiany uchwały Nr XXX.379.2014 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Tłuszcz 

Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Pani Jadwiga Gizińska 
powiedziała, że od stycznia 2017 roku nie będzie można pobierać opłat za 
dzieci dojeżdżające do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych oraz za dzieci 
6-letnie, ponieważ Gmina otrzyma subwencję na ten cel.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII.258.2016 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXX.379.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu w 
sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
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przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Tłuszcz, załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad5. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w 
Tłuszczu Waldemar Sitek odczytał plan pracy Komisji na rok 2017. Załącznik 
Nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Tłuszczu Tadeusz Groszek odczytał plan pracy Komisji na rok 
2017. Załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług Rady Miejskiej w 
Tłuszczu Adam Kisiel odczytał plan pracy Komisji na rok 2017. Załącznik Nr 
21 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji Rady Miejskiej w Tłuszczu 
Bogdan Jusiński odczytał plan pracy Komisji na rok 2017. Załącznik Nr 22 do 
niniejszego protokołu.  
Podsumował pracę Komisji Budżetowej, serdecznie podziękował Radzie 
Miejskiej za głosowanie nad projektem budżetu na rok 2017 oraz 
Burmistrzowi Tłuszcza za solidne wykonywanie pracy na tym stanowisku w 
roku 2016.  
 
Ad6. Interpelacje i zapytania radnych, odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Waldemar Sitek spytał, czy w związku z zastrzeżeniem Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie odnośnie braku wyceny działek, wycena 
działki przy ul. Wąskiej z września 2015r. przeznaczonej do sprzedaży jest 
nieaktualna. 
Burmistrz Paweł Bednarczyk odpowiedział, że wycena jest ważna przez 2 lata. 
W uwadze zawartej w uchwale Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie chodziło o wskazanie konkretnej nieruchomości.  
Radny Waldemar Sitek zgłosił konieczność odbudowy rowu kolejowego oraz 
przepustu wzdłuż ul. Przemysłowej w Tłuszczu. 
 
Radny Robert Pacuszka zgłosił konieczność udrożnienia oraz modernizacji 
rowów melioracyjnych w ciągu  ul. Zjazdowej oraz Przejazdowej w Tłuszczu 
na os. Borki. 
 
Radna Grażyna Krupa przedstawiła problem z parkowaniem pojazdów po 
północnej stronie miasta w rejonie przejścia technicznego, gdyż mieszkańcy 
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posesji przy tym terenie utrudniają parkowanie oraz zgłosiła konieczność 
podjęcia działań mających na celu zapewnienie miejsc parkingowych dla 
mieszkańców zostawiających pojazdy w tych okolicach.   
 
Radny Tadeusz Groszek zgłosił konieczność zakupu 5 kamer, które zostaną 
zamontowane na terenie Gminy oraz spytał o możliwość podłączenia do sieci 
kanalizacyjnej mieszkańców os. Słoneczna w Tłuszczu. 
Burmistrz Paweł Bednarczyk odpowiedział, że zostanie złożony wniosek o 
uzyskanie dofinansowania na wykonanie przyłączy. 
Zastępca Waldemar Banaszek odpowiedział, że 2 kamery zostały zakupione, a 
pozostałe zostaną zakupione w najbliższym czasie.  
 
Radny Bogdan Jusiński odniósł się do sprawy zgłoszonej przez mieszkankę 
os. Długa w Tłuszczu Pani Hanny Kurek podczas XIV Sesji Rady Miejskiej, 
która zgłosiła konieczność budowy chodnika. Spytał Radnego z tego okręgu 
wyborczego, czy zaplanował on na ten cel środki w budżecie na rok 2017. 
Radny Waldemar  Sitek odpowiedział, że na cel zostały zarezerwowane środki 
w ramach których zostanie wykonany chodnik o takiej długości, na jaką 
pozwolą środki.  
 
Radna Urszula Pankowska zgłosiła konieczność zabezpieczania głębokiego 
rowu na drodze powiatowej oraz postawienia znaku ograniczającego prędkość 
od strony Tłuszcza na wjeździe do miejscowości Pólko.   
 
Ad7. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Radny Powiatu Wołomińskiego Janusz Tomasz Czarnogórski w imieniu 
własnym i Radnego Roberta Szydlika złożył życzenia świąteczne oraz 
podziękował za współpracę samorządu gminnego z powiatowym oraz wspólną 
realizację zadań. 
 
Rada Rodziców przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Tłuszczu 
podziękowała za podjęcie inwestycji polegającej na remoncie szatni w szkole , 
a także sukcesywne przekazywanie środków na modernizację budynku oraz 
poprosiła o przeznaczenie środków w budżecie gminy na wymianę dachu na 
głównym budynku szkoły.  
 
Mieszkańcy Moczydła podziękowali za wykonanie wodociągu. 
 
Przewodniczący Osiedla Centrum w Tłuszczu Pan Andrzej Kruk 
zaproponował, aby raz na kwartał została podana do publicznej wiadomości 
informacja o stanie modernizacji oczyszczalni ścieków w Tłuszczu oraz 
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postępów w budowie nowej, a także zgłosił konieczność budowy i 
modernizacji chodników na os. Słoneczna. 
Burmistrz Paweł Bednarczyk odpowiedział, że Gmina jest na etapie wykupu 
gruntów pod budowę nowej oczyszczalni ścieków, w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy przeznaczono na ten cel kwotę 1 mln zł. Dodał, że budowa 
oczyszczalni to inwestycja złożona oraz długoterminowa.  
Radny Włodzimierz Fydryszek dodał, że sprawa ta jest na bieżąco 
monitorowana przez Radnych.  
Pan Andrzej Kruk zgłosił brak dekoracji świątecznej na ul. Wiejskiej oraz 
poprosił o jej zakup.  
Radny Włodzimierz Fydryszek odpowiedział, że Rada osiedla ma do 
dyspozycji kwotę 10 tys. zł i w ramach środków może zakupić dekorację. 
 
Sołtys Stasinowa Jerzy Więch zgłosił konieczność wyrównania drogi oraz 
zakupu kalendarzy przeznaczonych dla sołtysów.   
Zastępca Burmistrz Waldemar Banaszek powiedział, że w roku bieżących nie 
będzie już wykonywane równanie dróg.  
Radna Grażyna Krupa powiedziała, że w kalendarzach znajduje się wiele 
przydatnych rad dla sołtysów oraz dodała, że harmonogram równania dróg jest 
niedopracowany. 
 
Ad8 . Zamknięcia obrad XVII  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu. 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
Nagranie wideo z obrad sesji stanowi załącznik do protokołu. 
 
Protokołowała:  
Aleksandra Borowa 
 
 
 
 
 
 
 
 


